

Call for participation

4th Congo Research Network PhD Days

15–16 January 2026, UCLouvain (Louvain-la-Neuve) and online

The **Congo Research Network (CRN)** is pleased to announce its **fourth PhD workshop**, which will feature a broadened regional focus on Central Africa. As scientific research in the Democratic Republic of the Congo and the wider Central African region continue to expand — both within Belgium and globally — it is crucial to foster interdisciplinary dialogue that bridges diverse academic traditions and research paradigms. This workshop aims to bring together doctoral students working in/on Central Africa from a variety of disciplinary perspectives. It will offer a unique platform to present ongoing research, engage with peers, and receive constructive feedback from senior scholars, including postdocs, professors, and researchers based in non-academic institutions. In addition, one or two prominent scholars will be invited to deliver keynote addresses. Full details, including the final program and list of speakers, will be shared in due course.

Organised at **UCLouvain** (Louvain-la-Neuve) on **15-16 January 2026**, this two-day PhD workshop is designed with three core objectives: (1) to provide a platform to doctoral researchers; (2) to foster connections among emerging scholars working on Central Africa; (3) to break down disciplinary and institutional boundaries that often fragment academic engagement. We invite doctoral students working in/on the Democratic Republic of the Congo or other Central African countries within the broad fields of social sciences, humanities, and interdisciplinary research to participate.

Participants are expected to **choose between these two options**:

- **Prepare a paper:** The paper (to be submitted by **1 December 2025**) will be maximum 1,500 words in French or English (excluding bibliography) focusing on a specific aspect of their ongoing research. This may include — but is not limited to — methodology, conceptual framework, literature review, or a case study. We particularly welcome papers adopting an interdisciplinary perspective. During the workshop, each paper will be presented in a **brief talk (5 minutes)** summarizing the key points of the paper. Each presentation will receive individual feedback from a junior and a senior scholar (about 15 minutes), followed by a 10-minute general discussion with the audience. The participant will also **be a discussant** for one of the other papers presented during the workshop.
- **Prepare a poster:** The poster will illustrate the PhD research (part of it or the whole structure/content). Each poster will be allocated a 2-minute presentation during the poster session.

Participation in the PhD workshop is free of charge but subject to selection by the scientific committee based on the quality and relevance of submitted proposals. While we strongly encourage in-person attendance to foster engagement and networking, an option for online participation will be available for those unable to attend the workshop in person.

Interested to be part of this workshop?

To submit your proposal, please [fill out this form](#) by **30 September 2025**. This should include your name, email, institutional affiliation, the working title of your paper/poster and a 250-word abstract/description. All submissions will be reviewed by the scientific committee, and selected candidates will be notified by mid-October 2025. Confirmed attendance will be required by 15 October 2025, and full papers must be submitted by **1 December 2025**. Presentations and discussions may be in either English or French.

Scientific Committee: Divin-Luc Bikubanya (UAntwerp), Ali Bitenga Alexandre (UCLouvain), Célia Carlier (UMons), Cai Chen (ULB), Injonge Karangwa (KU Leuven), Brecht Kreynen (ULB & VUB), Naomi Nabami (UAntwerp), Engelart Willems (UGhent & VUB)

Organising Committee: Juliette Bour (UAntwerp), Benoît Henriët (VUB), Caroline Michellier (UCLouvain & Africamuseum), Nicolas Nikis (ULB & Africamuseum), Katrien Pype (KU Leuven), Birgit Ricquier (ULB)

Appel à participation

4th Congo Research Network PhD Days

15–16 January 2026, UCLouvain (Louvain-la-Neuve) and online

Le **Congo Research Network (CRN)** organise la **quatrième édition des journées d'études à destination des doctorant.es**, dont les recherches portent sur l'Afrique centrale. Alors que les recherches scientifiques en RD Congo et en Afrique centrale s'accroissent de plus en plus en Belgique et dans le monde, il est crucial de favoriser un dialogue interdisciplinaire qui relie diverses tradition académique et paradigme de recherche. Ces journées doctorales visent à rassembler des doctorant.es travaillant en/sur l'Afrique centrale et issu.es de diverses disciplines. Elles offriront une plateforme unique pour présenter des recherches en cours, échanger avec les pairs et recevoir des retours de la part des chercheur.euses expérimenté.es, notamment des postdoctorant.es, des professeur.es ainsi que d'autres chercheur.euses provenant des institutions non académiques. De plus, un ou deux chercheur.euses de renom seront convié.es à présenter leur recherche en séance plénière. Le programme et la liste des intervenant.es seront communiqués en temps opportun.

Organisé à l'**UCLouvain** (Louvain-la-Neuve) **les 15 et 16 janvier 2026**, ces deux journées doctorales auront trois objectifs majeurs : (1) fournir une plateforme aux doctorant.es ; (2) favoriser les liens entre jeunes chercheur.euses ; (3) décloisonner les disciplines et les institutions. Nous invitons les doctorant.es travaillant en/sur la RD Congo ou d'autres pays d'Afrique centrale, dans le domaine des sciences sociales, des sciences humaines et de la recherche interdisciplinaire à participer.

Les participant.es sont invité.es à **choisir entre les deux options suivantes**:

- **Préparer un article court** : L'article (à soumettre pour le 1^{er} décembre 2025) sera de maximum 1500 mots en français ou en anglais (bibliographie exclue) et portera sur un aspect spécifique de leur recherche en cours. Cela peut inclure, sans s'y limiter, la méthodologie, le cadre conceptuel, la revue de littérature et/ou une étude de cas. Nous encourageons tout particulièrement les contributions adoptant une perspective interdisciplinaire. Pendant les journées d'études, cet article sera brièvement présenté oralement (5 minutes), en résumant les points clés de l'article. Chaque présentation bénéficiera d'un feedback individuel d'un.e chercheur.euse débutant.e et d'un.e chercheur.euse plus expérimenté.e (environ 15 minutes), suivi d'une discussion plus générale de 10 minutes avec le public. Chaque participants sera aussi le **discutant.e** pour l'un des autres articles présentés lors de l'atelier.
- **Préparer un poster** : il illustrera la recherche doctorale (en partie ou en tout) et fera l'objet d'une présentation de 2 minutes lors de la session Posters.

La participation aux journées doctorales est gratuite, mais soumise à une sélection par le comité scientifique, qui évaluera la qualité et la pertinence des propositions reçues. Bien que nous encourageons la participation en présentiel afin de favoriser les échanges et le réseautage, une option de participation en ligne sera proposée aux personnes étant dans l'impossibilité de joindre physiquement l'événement.

Vous souhaitez participer à ces journées doctorales ?

Pour soumettre votre proposition, veuillez [remplir ce formulaire](#) avant le **30 septembre 2025**. Vous devrez y indiquer votre nom, votre adresse e-mail, votre affiliation institutionnelle, le titre provisoire de votre article/poster et un résumé/une description de 250 mots. Toutes les propositions seront examinées par le comité scientifique, et les candidat.es retenu.es seront informé.es d'ici la mi-octobre 2025. La confirmation de votre participation devra être envoyée avant le 15 octobre 2025, et les textes complets remis au plus tard le **1^{er} décembre 2025**. Les présentations et discussions se dérouleront en anglais ou en français.

Comité scientifique : Divin-Luc Bikubanya (UAntwerp), Ali Bitenga Alexandre (UCLouvain), Célia Carlier (UMons), Cai Chen (ULB), Injonge Karangwa (KU Leuven), Brecht Kreynen (ULB & VUB), Naomi Nabami (UAntwerp), Engelart Willems (UGhent & VUB)

Comité d'organisation : Juliette Bour (UAntwerp), Benoît Henriët (VUB), Caroline Michellier (UCLouvain & Africamuseum), Nicolas Nikis (ULB & Africamuseum), Katrien Pype (KU Leuven), Birgit Ricquier (ULB)

